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MEMORIE VAN TOELICHTING 

Zitting van 16 augustus 2023 

 

OPENBARE ZITTING 

1. Proces-verbaal van de zitting van de gemeenteraad van 27 juni 2023 - goedkeuring. 

Aan de gemeenteraad wordt gevraagd om goedkeuring te verlenen aan het proces-verbaal van de 

gemeenteraadszitting van 27 juni 2023. 

 

2. De veiligheid moet terugkeren in onze stad.  Er is een grens overschreden.  (Agendapunt 

ingediend door Team 2030 en N-VA). 

Door de raadsleden van Team 2030 en N-VA werd het volgend agendapunt ingediend :  

 

De veiligheid moet terugkeren in onze stad.  Er is een grens overschreden. 

 

“Met een nieuwe inbraak in de Briekhoekstraat en het uitbranden van een auto met Franse 

nummerplaat is een grens overschreden.  De veiligheid in onze stad en in de woonwijken moet 

dringend terugkeren.  Veiligheid is nu geen prioriteit voor de meerderheid; 

Veiligheid voor onze inwoners moet opnieuw hoog op de politieke agenda staan.  Daarom roepen wij 

als oppositiepartijen de gemeenteraad samen”, zo stellen Sanne Vantomme (N-VA) en Bert 

Verhaeghe (Team 2030). 

 

Van talloze fietsdiefstallen, vandalisme en drugsfeiten (o.a. aan het station), inbraken in camionettes 

van zelfstandigen tot garage-inbraken, gestolen voertuigen en woninginbraken, ….  De situatie van 

onveiligheid die ook door onze inwoners ervan wordt, werd al meerdere keren aangekaart door N-VA-

fractieleider Sanne Vantomme en door gemeenteraadslid Bert Verhaeghe van Team 2030. 

 

Door de burgemeester en zijn meerderheid werd hier allemaal maar lauw op gereageerd.  Een 

scherpe reactie en kordate aanpak van deze diefstal- en criminaliteitsfenomenen bleef en blijft uit.  

Men haalt er eens de schouders voor op en dat is het. 

 

Met het uitbranden van een auto met Franse nummerplaat in een rustige woonstraat als de 

Briekhoekstraat is een grens overschreden.  Ook dat is blijkbaar niet genoeg om tot actie over te 

gaan.  Het blijft van de kant van de meerderheid oorverdovend stil. 

 

We kunnen samen met onze inwoners alleen maar vaststellen dat er overdag heel weinig politie 

zichtbaar is in het straatbeeld, laat staan ’s avonds en al helemaal niet ’s nachts.  Voor een grensstad 

als Wervik met zijn specifieke veiligheidsuitdagingen, typisch voor een grensstad, is dat 

onaanvaardbaar. 

 

Dat heeft een impact op de veiligheidssituatie en veiligheidsgevoel bij onze inwoners.  Auto’s met 

Franse of andere buitenlandse nummerplaten rijden ongestoord rond in de stad en in de woonwijken 

van Wervik, Geluwe en Kruiseke op zoek naar inbraakmogelijkheden. Een aanwezige en zichtbare 

politie zou dergelijke auto’s moeten opmerken en staande houden met vraag om zich te identificeren. 

 

Hetzelfde met allerlei bewegingen op hotspots als de stationsbuurt, Oosthove en de Balokken.  Ook 

daar lopen personen ongestoord rond met het oog op drugsgerelateerde feiten (dealen en gebruik). 

Die personen zouden door een aanwezige politie veel meer aangesproken en geïdentificeerd moeten 

worden. 

 

Alles begint met een meer zichtbare aanwezigheid van de politie. 
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Met een zero-tolerance-beleid ten aanzien van vandalisme en drugsfeiten (naar het voorbeeld van 

o.a. Mechelen) en een VIP-aanpak zoals bij de politiezone Westkust.  VIP staat voor Very Irritating 

Police : de politiemensen halen overlastplegers / usual suspects uit de anonimiteit door controles, 

identificaties en permanent toezicht op risicoplaatsen. 

 

Dit is de veiligheidsaanpak die werkt.  Dit is het forse veiligheidsbeleid dat ook hier dringend nodig is. 

 

De burgemeester, verantwoordelijke voor de politie en het veiligheidsbeleid, moet hier op aandringen 

bij de korpschef en in het politiecollege. 

 

Als dat niet kan binnen de zone Arro Ieper moet gekeken worden naar de politiezone Grensleie 

(Menen-Wevelgem-Ledegem), een compactere zone waar meer ervaring is met grenscriminaliteit.  Wij 

vragen geen blinde overstap naar een andere politiezone, maar wel dat het huiswerk ernstig wordt 

gemaakt waarbij de pro’s en contra’s onderzocht worden.  Dat de bijdrage voor deze politiezone hoger 

zou zijn, is geen tegenargument om dat onderzoek niet te doen;  als daar meer dienstverlening en 

veiligheid voor teruggekregen wordt, kan dat de investering waard zijn.  Er mag en moet alleszins 

geïnvesteerd worden in meer veiligheid.   Er wordt ook in andere domeinen fors geïnvesteerd (sport, 

cultuur, sociaal beleid), waarom zo dat niet kunnen gebeuren voor meer veiligheid. 

 

Via een interne bron vernemen we trouwens dat er in deze verlofperiode sommige avonden amper 

twee ploegen patrouilleren in de zone.  Dat is veel te weinig en zeker voor een grote zone die van 

Moorslede tot Poperinge-Proven-Roesbrugge reikt.  Mensen die het niet goed menen met onze mooie 

stad weten dat ook.  We hebben enorm veel respect voor de mensen van ons lokaal commissariaat en 

voor alle politiemensen die het moeten doen op het terrein.  Zij mogen het horen maar moeten roeien 

met de riemen die ze hebben.   Ook de vele fietsdiefstallen houden ondertussen niet op.  De burger 

dient zelfs geen klacht meer in bij de politie.  Ofwel werken de camera’s niet of er kan soms niet 

ingezoomd worden omdat ze verouderd zijn.  De bevolking verdient beter. 

 

Namens N-VA en Team 2030 vragen Jari Denorme en Nino D’Hellem ook om de verlichting ’s nachts 

in de woonwijken weer aan te leggen.  Dit moet zorgen voor een beter veiligheidsgevoel voor de 

bewoners. 

 

Om al deze punten te bespreken op het lokale politieke forum, waar het politieke debat thuishoort, 

roepen wij in toepassing van artikel 19 van het Decreet Lokaal Bestuur de gemeenteraad samen, met 

(minstens) volgend agendapunt : 

 

Bespreking veiligheidsbeleid en -aanpak naar aanleiding van recente feiten in de stad. 

 

Wij vragen aan de voorzitter van de gemeenteraad om de gemeenteraad samen te roepen voor een 

zitting op woensdag 16 augustus 2023 om 19u30.  Wij vragen dat ook de korpschef op deze 

gemeenteraadszitting aanwezig zou zijn. 

 

 

3. Vragen, antwoorden en mededelingen. 

Op grond van volgende overwegingen, zowel feitelijk als juridisch 

 

Mondelinge vragen die door de raadsleden gesteld worden aan het college van burgemeester en 

schepenen, worden behandeld onder de rubriek ‘vragen en antwoorden’ op het einde van de 

openbare zitting. 

 

Verwijzend naar volgende wettelijke, decretale of reglementaire bepalingen: 
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Decreet Lokaal Bestuur (DLB) 

 

Deel 2: het bestuur van de gemeente en het OCMW 

Titel 1: politieke organisatie van de gemeente en het OCMW 

Hoofdstuk 1: De Gemeenteraad 

Afdeling 2: De werking van de Gemeenteraad 

… 

Artikel: 31 

De gemeenteraadsleden hebben het recht aan de burgemeester en aan het college van burgemeester 

en schepenen mondelinge en schriftelijke vragen te stellen. 

Voor het stellen van een vraag als vermeld in het 1ste lid, is geen toegelicht voorstel van beslissing 

vereist. 

… 

Artikel: 38 

De gemeenteraad stelt bij de aanvang van de zittingsperiode een huishoudelijk reglement vast waarin 

aanvullende maatregelen worden genomen voor de werking van de raad en waarin minstens 

bepalingen worden opgenomen over: 

… 

5°. De voorwaarden waaronder de gemeenteraadsleden hun recht uitoefenen om aan de 

burgemeester en de leden van het college mondelinge en schriftelijke vragen te stellen. 

 

 

Huishoudelijk reglement van de gemeenteraad 

 

… 

Artikel 3§5: 

Mondelinge vragen die door de raadsleden gesteld worden aan het college van burgemeester en 

schepenen worden behandeld onder een rubriek ‘Vragen, antwoorden en mededelingen’ op het einde 

van de openbare zitting. 

 

Alle vragen moeten schriftelijk gesteld worden en uiterlijk de laatste werkdag voor de 

gemeenteraadszitting tegen 12.00uur worden overhandigd aan de algemeen directeur of aan degene 

die hem vervangt. 

 

Deze ingediende vragen geven geen aanleiding tot bespreking. De indiener van de vraag dient zijn 

vraag tijdens de raadszitting mondeling te herhalen. De vraag wordt in de mate van het mogelijke 

beantwoord. De vraagsteller krijgt de mogelijkheid om te repliceren. Hierop kan eventueel terug een 

weder antwoord volgen. Het is aan de voorzitter van de gemeenteraad om te bepalen in welke mate er 

verder kan gevraagd en geantwoord worden, weliswaar rekening houdende met het feit dat het hoe 

dan ook de vraagsteller is, die he laatste woord krijgt en die een slotconclusie mag formuleren. 

 

De vragen dienen te worden overgemaakt via het e-mailadres mondelingevragen@wervik.be. 

 

De algemeen directeur deelt de ingediende vragen, zoals vastgesteld door de voorzitter van de 

gemeenteraad, uiterlijk de eerste werkdag na ontvangst hiervan mee aan de gemeenteraadsleden. Dit 

gebeurt digitaal. 

 

Artikel 3§6: 

De gemeenteraadsleden krijgen de mogelijkheid om na de onder § 5 bepaalde termijn nog 

bijkomende vragen in te dienen via het e-mailadres mondelingevragen@wervik.be, dit uiterlijk op de 

dag van de gemeenteraadszitting en ten laatste om 18.00 uur. 
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Het dient dan wel te gaan om vragen die betrekking hebben op aangelegenheden, die gelinkt zijn aan 

de zeer recente actualiteit, met andere woorden feiten die zich gedurende de laatste paar dagen 

hebben voorgedaan of waarvan men pas tijdens deze korte periode heeft kunnen kennis nemen. 

 

Deze ingediende vragen geven geen aanleiding tot bespreking; De indiener van de vraag dient zijn 

vraag tijdens de raadszitting mondeling te herhalen. De vraag wordt in de mate van het mogelijke 

beantwoord. De vraagsteller krijgt de mogelijkheid om te repliceren. Hierop kan eventueel terug een 

wederantwoord volgen. Het is aan de voorzitter van de gemeenteraad om te bepalen in welke mate er 

verder kan gevraagd en geantwoord worden, weliswaar rekening houdende met het feit dat het hoe 

dan ook de vraagsteller is, die het laatste woord krijgt en die een slotconclusie mag formuleren. 

 

De voorzitter van de gemeenteraad brengt dan bij de start van de gemeenteraadszitting de 

gemeenteraadsleden op de hoogte van deze ingediende vragen. Het behoort tot de prioriteiten van de 

gemeenteraadsvoorzitter om te oordelen of de ingediende vragen voldoen aan de voorwaarden onder 

artikel 3§6, tweede lid. 

 


